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při výstavbě, mnohdy komplikovala ob-
čanům život. Měli by si však uvědomit, že 
pro nikoho jiného než pro ně tato stavba 
není určena, jim se zhodnotí nemovitosti 
a budou mít vyšší komfort bydlení. Ale 
jak se říká: „Konec dobrý, všechno dobré.“ 
Nyní již nic nebrání napojování domů 
na novou splaškovou kanalizaci podle 
pokynů, zaslaných provozovatelem. Zdů-
razňuji, že jen napojením produkovaných 
splaškových vod, nikoliv dešťových či 
přečerpáváním žump či septiků.

Rozsáhlé opravy silnic v Dolní Lukavici   
Výstavbu chodníků a rekonstrukci ko-
munikací v DL komplikuje a zdržuje ob-
nova staré dešťové kanalizace, přeložky 
plynu, kabelů telefonu a navíc nepláno-
vaná výstavba vedení inernetu pro Horní 
Lukavici společností CETIN. Zdržení 
stavby způsobily i vydatné jarní deště. 

Vážení spoluobčané,
dovolte, abych vás před nastávajícím 

létem – dovolenou a prázdninami struč-
ně informoval o dění v obci.

Kanalizace v Lišicích
Výstavba kanalizace v Lišicích byla 
úspěšně dokončena, 31. května proběhlo 
předání díla. Nad rámec stavby byly vy-
asfaltovány v celé ploše silnice III. třídy. 

Zastupitelstvo rozhodlo i o celoplošné ob-
nově místních komunikací. Přestože obec 
na tuto činnost musela ze svého rozpočtu 
uvolnit více než 1,25 mil. Kč, pokládáme 
to za účelné a navíc hospodárné řešení. 
Věříme, že občané Lišic jsou konečně 
spokojeni, snažili jsme se v rámci našich 
sil udělat maximum. Samozřejmě že 
stavba takového rozsahu přinesla mnohá 
úskalí, na které ani nebylo možné v pro-
jektu pamatovat. Řešení se hledala pak až 
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Ve vybagrované silnici nemá voda kam 
odtéci a nelze pak provádět zemní práce. 
Předpokládaný termín asfaltování etap 
od sýpky po křižovatku u OÚ je konec 
července. Následovat bude výstavba eta-
py od křižovatky u MŠ k domu Bělono-
žových a poslední v letošním roce bude 
prostor křižovatek u MŠ a u OÚ.

Plošně byla opravena komunikace ke 
mlýnu v DL. Další lokální opravy silnic 
jsou již od dubna objednané.

Další činnost zastupitelstva
Byla dokončena obnova plotu areálu ma-
teřské školy a chovatelů směrem k parku. 
Po získání dotace od Plzeňského kraje ve 
výši 250 000 Kč byla podepsána smlouva 
s p. Štáhlem na výměnu střešní krytiny, 
klempířských prvků a opravu krovu na 
hospodářské budově obce v blízkosti 
mateřské školy.

Pro rodiče dětí, které navštěvují škol-
ní jídelnu resp. by ji chtěly navštěvovat, 
máme špatnou zprávu. Přes veškeré úsilí 
se nám nepodařilo zajistit vyklizení bytu 
v MŠ k chystané rekonstrukci na využití 
prostor ve prospěch dětí. Na využití stá-
vajícího bytu v MŠ byla zpracována pro-
jektová dokumentace k rozšíření prostor 
jídelny a získání další kapacity pro před-
školní děti. Výpověď z bytu je opakova-
ným předmětem soudního jednání.

I přes maximální časovou vytíženost 
připravujeme další projekty pro budoucí 
rozvoj obce, zejména v oblasti občanské 
vybavenosti.

Přeji všem krásné léto, příjemný odpoči-
nek o dovolené a prázdninách a štastný 
návrat z nich.

Vítězslav Opálko, starosta obce

Informace obecního úřadu
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U s n e s e n í   č. 13
z veřejného zasedání zastupitelstva Obce Dolní Lukavice 

konaného dne 9. března 2017 v Dolní Lukavici
A) volí: 
Návrhovou komisi ve složení: Ing. Tomáš Hraviš, Marek Maňour
Ověřovatele zápisu: Marcel Fischer, Tomáš Hrubý

B) schvaluje:
 » program veřejného zasedání zastupitelstva obce DL
 » dohodu o úhradě nákladů spojených s realizací výstavby obytné zóny Dolní Lukavice 

– SEVER - prodej  majetku obce -  podílu na vybudování sítí technické infrastruktury 
v OZ DL SEVER k p.p.č. 737 v kú. DL manželům Reinovým, část 10,82 % z celkové 
investice za cenu  613 105 Kč + DPH.

 » Návrh uzavřít smlouvu na zřízení VB – služebnosti č. IP-12-0004455/1 ve prospěch 
ČEZ Distribuce a.s., zatížený pozemek na umístění zařízení distribuční soustavy 
podle energetického zákona p.p.č. 1392/5 a 1705/2 v k.ú. Lišice za úplatu v celkové výši 
1.100 Kč + DPH 

 » záměr zhotovení plynového topení v objektu obce DL 142 – klubovna
 » uzavření smlouvy se SFDI na poskytnutí dotace ve výši max 85% na výstavbu chod-

níků v DL
 » objednat obnovu povrchů místních komunikací v Lišicích dodavatelem Václav 

Chmelíř dle předložené cenové nabídky v max.  ceně 1 206 000,- Kč
 » objednat obnovu místní komunikace v DL „Ke Mlýnu“ a opravy místních komu-

nikací v celém správním území obce dodavatelem Václav Chmelíř dle předložené 
cenové nabídky

 » poskytnutí příspěvku na výměnu kotle za nízkoemisní: Vladimír Kastner, Dolní 
Lukavice čp. 208 ve výši 10.000 Kč, pokud bude prokázáno, že kotel odpovídá schvá-
lenému programu obce

 » uvolnění finančních prostředků ve výši 15 000 Kč + technickou pomoc k zajištění 
oslav výročí 130 let založení SDH Dolní Lukavice, které proběhnou dne 10. 6. 2017

 » smlouvu na společný školský obvod ZŠ a MŠ s obcí Horní Lukavice pro předškolní 
vzdělávání

 » účetní uzávěrku příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Dolní Lukavice za rok 2016
 » Dodatek č.3 ke Smlouvě o pronájmu a provozování veřejného vodovodu a kanalizace, 

kterým se zajišťuje provozování dešťové kanalizace ve všech sídlech obce společností 
Čevak a.s.

C) zamítá:
 » Žádost České pošty o provozování pobočky pošty v DL obcí způsobem Partner

D) ukládá:
 » místostarostovi obce zajistit zpracování a zveřejnění energetických štítků budov 

v majetku obce do 30. září 2017

Informace obecního úřadu
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E)  bere na vědomí: 
 » kontrolu plnění usnesení
 » zprávu starosty z mezidobí konání veřejných zasedání
 » zprávu fin. komise o provedení kontroly hospodaření obce
 » informace o připravovaných akcích
 » příspěvky občanů v diskusi

 
Marek Maňour       Vítězslav Opálko
místostarosta            starosta

Postelová fraška ve Snopoušovech
V sobotu 13. května v kulturním domě ve Snopoušovech proběhlo divadelní předsta-
vení. Vystoupilo Hartmanické ochotnické divadlo TYL a zahráli komedii Postelová 
fraška aneb Jeden večer ve třech ložnicích od anglického autora Alana Ayckbourna.  
Veselohra, která s krátkou přestávkou trvala 2 hodiny, byla plná ironie a nadsázky. 
Místem děje byly tři ložnice ve třech různých domech a diváci se setkali se čtyřmi 
manželskými páry (Ernest, Delia, Nick, Jane, Malcolm, Kate, Trevor a Zuzi), které 
spojovalo víc, než se jen zdálo. Hra sklidila velký úspěch a jelikož ochotníci budou od 
nového roku hrát novou hru, určitě je zase někdy pozveme. 

Děkuji panu Z. Krsovi za úpravu a vytopení sálu a panu řidiči Černému z Lišic, který 
diváky přivezl a odvezl.  Gratulujeme paní Marii Maňourové, která správně a jako 
první odpověděla na soutěžní otázku v Hlasateli a vyhrála tak 2 lístky. Správná odpo-
věď je: V roce 1979 měla tato hra premiéru a byla napsána v anglickém jazyce.

Noc kostelů
Podařilo se nám zapojit se do celostátní Noci kostelů. V okolí Plzně se do tohoto 
projektu zapojilo 20 kostelů, z našeho nejbližšího okolí např. Vícov, Skočice, Dobřany, 
Letiny.  Akce byla pořádána pod záštitou Mons. Tomáše Holuba, plzeňského biskupa. 
Program v našem kostele sv. Petra a Pavla byl postupně sestavován již během března 
a dubna, neboť do konce dubna musel být kostel elektronicky přihlášen. S panem 
farářem jsme se rozhodli do této akce zapojit také žáky z lukavické základní školy, 
které jsme osobně 26. dubna pozvali a 10. května je pan farář provedl po kostele, aby 

Kultura
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se mohli inspirovat ke svým pracím. Děti poté psaly a kreslily pod dohledem učitelů. 
Během cca měsíce vznikaly krásné výtvarné a literární práce, z nichž ocenit tři nej-
lepší rozhodně nebylo lehké. Nakonec jsme odměnili šest nejlepších bez určeného 
pořadí: Eliška Bauerová, Eliška Lexová, Milena Kopičková, Adam Krs, David Švajcr 
a Markéta Šíchová. Drobný dárek od pana faráře dostali i ti žáci, kteří se neumístili. 
Všichni si zaslouží velkou gratulaci! 

Akci v 19 hodin zahájil farář P. Peter Hermanovský a předal slovo hudebnímu souboru 
Lukaváček. Po zhruba půl hodinovém vystoupení následovalo vyhodnocení soutěže 
a předání cen. Dalším bodem programu byla soutěž pro děti tématicky zaměřená na 
interiér kostela. Děti soutěžily ve skupinkách a na sedmi zastaveních plnily jednotlivé 
úkoly. Když vše správně splnily, čekala je sladká odměna. Poté byli všichni přítomní 
seznámeni s historií kostela a po výkladu následoval poslední bod programu - kon-
cert barokního souboru. Barokní soubor zahrál jak melodie od starých mistrů, tak 
i moderní skladby. Soubor sklidil obrovské nadšení a byl odměněn dlouhým potles-
kem. Tato netradiční akce přilákala hodně lidí a to nejen místních, ale i z okolí. Ráda 
bych poděkovala všem, kteří se na této akci podíleli. 

Rozloučím se zprávou od Christopha Schönborna, vídeňského arcibiskupa, který má 
kořeny svého rodu právě v Dolní Lukavici: "Setkávat se a učit se od sebe navzájem – 
k tomu nám Noc kostelů každoročně vytváří zvláštní příležitost. Křesťané jsou jako 
paprsky kola, jehož středem je Ježíš: čím více se k tomuto středu přibližujeme, tím 
blíže se dostáváme k sobě navzájem. Přeji vám všem, aby tomu tak bylo zejména 
9. června. Velmi se raduji, že i letos je v České republice otevřeno tolik kostelů..."

Mgr. Eva Horová

Pouťová mše svatá  

Pouťová mše svatá bude sloužena P. Petrem Hermanovským v neděli 2. 7. 2017 od 
10:30 hod. Jelikož 2. července uplyne přesně 100 let od bitvy u Zborova, bude tato mše 
sloužena za padlé vojáky z obcí Dolnolukavicka. Tato bitva představovala součást tzv. 
Kerenského ofenzívy a představovala první významné vystoupení Československých 
legií na východní frontě. Úspěch československých jednotek byl natolik výrazný, že 
ruská prozatímní vláda poté zrušila veškerá omezení na formování nových jednotek 
z českých a slovenských zajatců. Seznamy padlých z Dolní Lukavice, Lišic, Krasavec 
a Snopoušov najdete na obecním webu. 

Bude pouť
„Tak za čtrnáct dní bude pouť“, prohlásila naše babi vždycky hned po chlumčanské 
pouti. Naše pouť byla třetí v řadě v našem příbuzenstvu - lukavická byla po pouti 
v Třebýcině a pouti v Chlumčanech, za týden po naší pouti se slavilo v Čižicích.  A už 
to začalo!

Kultura
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„Bude pouť!“ Tahle věta působila na naší babí jako zvuk polnice na vojenského koně. 
„Do útoku!“ Jenomže naše babi byla generál, mami její pobočník a my ostatní řadoví 
vojíni. Ono to jinde nebylo jiné, nahonem se bílily chalupy, malovalo se, natírala se 
vrata, dosoušelo se seno, poklízelo okolo domů a po dvorech. Hospodyně sháněly 
maso, dvojku máslo, objednávaly tvaroh do koláčů a přemýšlely, čím uctít a překvapit 
hosty. Tenkrát před cca 40 lety se pouť ještě hodně slavila, u nás bývalo ke stolu 25 až 
30 hostů a oběd býval o dvou chodech, svačina také, také se chystaly bohaté výslužky.

„Bude pouť!“ Tohle zaklínadlo způsobilo, že během dne z placu zmizely traktory, val-
níky a další stroje, tenkrát nebyl plac ještě vyasfaltovaný, byl to plácek buď prašný 
nebo rozbahněný - podle počasí. Po place se vždycky hemžila spousta mužských z dí-
len, ti teď rachotili uvnitř JZD a na place je vystřídali jiní pracanti. Na plac přijížděly 
náklaďáky a traktory, které za sebou táhly maringotky, podvozky pod kolotoče nebo 
složené houpačky. A cizí opálení muži to skládali, rachotili, řinčely tu trubky a zá-
bradlí, chlapi popojížděli s auty a maringotkami, až vytvořili obrácené písmeno „U“. 
Tím tu vykouzlili jiný, tajemný a tolik lákavý svět. To byl svět pouti. 

My děti jsme tu očumovaly denně a odhadovaly, který náklaďák odjede a která atrak-
ce zůstane tady. K mému žalu vžycky odjel náklaďák, z jehož korby shlížely labutě. 
Zůstaly tu houpačky - ty byly v provozu už v úterý, občas až ve středu, malý kolo-
toč, ten se zprovoznil o den později a už se začalo houpat. Naši staří známí Flakso-
vic nedočkavce vždycky zhoupli a pokud bylo dětí víc, klidně pustili i malý řetízák. 
A my jsme strašně záviděli jejich dětem - našim vrstevníkům a kamarádům, že bydlí 
v takovém krásném domečku na kolečkách, že nechodí do školy, že místo zametání 
dvora a pletí záhonů a uklízení Pepa pouští kolotoč, Zdenička vybírá u houpaček 
a bravurně je zastavuje s důkladným rycnutím. Láďa pouští  veliký kolotoč (jen pár-
krát místo něj přijela „lochneska“) a suverénně popojíždí s náklaďákem i s traktorem. 
Ten nejkrásnější a nejlákavější domeček byla střelnice, to bylo působiště krásné Ma-
rušky, nejstarší Flaksovic dcery. Střelnice byla její království, s úsměvem podávala 
vzduchovky, odpočítávala diabolky a vydávala trofeje a za jejími zády - ach, to bo-
hatství, tolik lákavých a jinde nesehnatelných věcí! Kromě obligátních papírových 
růží roztodivných barev i vůní (zahradníci a botanikové všech zemí, žasněte!) opiček 
a míčků na gumičce také balonky, cigarety, žvýkačky, fotky idolů, krabičky TicTac 
bonbonů, malá zrcadélka a ořezávátka s obrázky „Vinetůa“, Drupiho, Deana Reeda, 
ABBY a Sandokana, modní barevné hřebínky či sponky do vlasů... Střelnice bývala 
otevřená až pozdě odpoledne a až v poslední tři dny. Tísnila se u ní spousta kluků, 
mladíků a chlapů a ti se navzájem hecovali a chvástali svými střeleckými dovednost-
mi (...to na vojně jsem.. to vloni jsem... to na pouti ve Dnešicích ...), neúspěchy sváděli 
na špatnou vzduchovku a hnutou mušku a potají přidávali z kapsy donesené diabolky 
k těm několika zakoupeným a úspěšný střelec růžemi velkoryse podaroval děvčata 
a byl-li zadaný, vložil kytici své holce do náruče a ona ji okázale poponášela a byla 
na svého kluka pyšná. Tenkrát nebyl „přítel“ a „přítelkyně“, tenkrát měl prostě kluk 
svoji holku a holka měla svého kluka. 

Kultura
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Samotná pouť mně utkvěla v paměti jako směs chutí, vůní, barev a zvuků. Pouť chut-
nala po rozinkách v rumu, pražených mandlích, smažených řízkách, cukrové vatě 
a pečeném vepřovém s novým zelím a knedlem, voněla čerstvými koláči, leštěnkou 
Diavou, rozkvetlými lipami, opečenými klobásami - klobásy se u nás opékají jen na 
hřišti u fotbalu, ale pečené buřtíky patřily k pouti u tety v Čižicích. I tam jsme měli 
pouťový mumraj naproti přes silnici. A strejda Venda se celý rok těšil, jak tetu Ma-
řenku zase rozpálí doběla. Vždycky před polednem se strýc a všichni mužští hosté 
odebrali na pouť, zakoupili si každý buřta a před očima CELÉ VSI a hlavně tety a naší 
mami jej labužnicky požírali. Mami a teta zuřily, taková OSTUDA!, považovaly to 
za urážku hospodyně, ostatní ženské jim přizvukovaly. Teta je vynikající kuchařka 
a excelentní cukrářka. My „malé ženy“ jsme v tomto každoročním žertovném sporu 
držely s tatínky, strejdy a s brášky. Jednak byl ten buřt fakt dobrý a jednak byli tať-
kové a strejdové štědřejší a velkorysejší, pokud se týkalo pouťových požitků. KLID-
NĚ nám dovolili stláskat buřta, cukrovou vatu, limonádu a všechno, co se tak po 
cestě namanulo a KLIDNĚ nám dovolili koupit si cukroví u stánku. Mami ani teta 
to nedovolily - bylo to prý „zaprášené a uválené“, barviva a „éčka“ z toho skákala až 
na chodník, ale my byli u vytržení, taková cukrovíčka nebyla ani v obchodech ani 
v cukrárnách! Lízátka sytých barev a podivných tvarů, kokosové kmeny, trojbarev-
né tahací žužu, sekaný turecký med - strašlivý „tlamolep“, barevné kulaté žvýkačky 
v plastovém tomahawku či v pendreku, sytě barevní hadi z tuhé želatiny, obligát-
ní perníková srdce všech velikostí a hlavně maličké plastové lahvičky s dudlíkem 
z tvrdého plastu, byly plné sladkých malých perliček, nejdůležitější z toho   byla ale 
maličká plastová panenka, připevněná k hrdlu lahvičky. Lahvičku jsme použily pro 
panny, malé panenky jsme sbíraly a navzájem si je měnily - nejcennější byla panenka 

„černoušek“, ta byla málokdy. Ještě bych je doma našla... A pivíčka! Tolik radosti za 
bůra! To ohavné želé jsme vyškrábali, přeslazená bílková pěna nám taky nechutnala 

- ale měli jsme doopravdický maličký pivní půllitr. Co jsme si s nimi později nahráli, 
někde v ústraní - pro jistotu - jsme si hráli na hospodu a dělali jsme, jako  že jsme 
opilí, doma jsme z nich popíjeli limonádu tak dlouho. dokud jsme nevyfasovali pár 
pohlavků a zabavení té drahocenné skleničky, protože se lepila celá kuchyně, jak jsme 
to sladké pití „cmírali“. 

My všechny pouťově spřízněné rodiny jsme měly tu výhodu, že jsme měly pouť přímo 
pod okny, i když to byla výhoda poněkud ...no...: Minimálně tři dny před tím slavným 
dnem byly pouťové atrakce plně v provozu. Vždyť tenkrát nebyla taková možnost užít 
si atrakce, kolotoč, houpačky, nebyly dětské koutky, nebyla u nás dnešní zábavní cen-
tra, tak si děti koukaly pouť užít. A díky pochopení Flaksovic rodiny a štědrosti ro-
dičů, prarodičů, strýců a tet jsme si je krásně užili a vyhoupali a vytočili se do sytosti. 
Kolotoč za dvě koruny, houpačky za korunu, velký řetízák asi za pět korun, tenkrát 
ovšem byly jiné ceny i jiné příjmy. Jen jsme my Havlovic strašně trpěli, když začali 
vyhrávat u kolotoče. Což o to, i nekonečné omílání pásek s momentálními hity naší 
pop mjúúúzik, s italskými kolovrátkovými odrhovačkami, s Boney M či s ABBOU se 
daly vydržet, horší bylo, když se „DJ Láďa“ chopil mikrofonu a jal se lákat návštěvní-
ky pouti na velký kolotoč, který obsluhoval. Už v sobotu nám jeho vyvolávání, zvaní 
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a neustálé pobízení lezlo krkem, babi a mami střídavě nadávaly, že: ...Namouduši, já 
tam snad pudu a  už mu na tu  hubu  šlapnu...“   „...krucifix, mlč už...néééé, dyť von 
má  hubu jak ŠLEJFERNU“. Na jeho vzletné a mnohomluvné zvaní babi odpovídala 
silným hlasem od trouby: „I HOVNO ŇÁKÝ !“ Babi a mami se s Láďou dohadovaly 
od plechů s koláči a od kastrolů s knedlíky a knedlíčkovou  polévkou, Láďa měl ale 
mikrofon, a tak vyhrával, střídavě jsme se uklidňovali, že je to přece jen jednou do 
roku, že to holt k pouti patří a musí se to těch pár dní vydržet: Vždyť je přece POUŤ! 
To ale opravdu k pouti patřilo, malý a veliký řetízák byl vrcholem pouti v Lukavici, 
dnes je vidět už málokdy, pro dnešní uživatele, zmlsané trvalou nabídkou adrenali-
nových zážitků je NUDNÝ a obyčejný... pro nás to bylo krásné... Kdyby se zase u nás 
objevil, asi bych neodolala a zase na něj vlezla, i když se mi po jediné jízdě vždycky 
tak motala hlava, že jsem narážela nosem do střelnice a do večera usazovala žaludek 
tam, kam patří... Chtěla bych zase zažít ten krásný pocit - vznést se k větvím javorů, 
zamotat se řetízky s kamarádkou „nafest“ a pak, až kolotoč roztáhne křídla, pak te-
prve se pustit - a ztratit hlavu a neztratit kabelku a držet si sukni a hlídat dřeváčky 
(ony se fakt v té době dřeváčky nosily, že jo, tehdejší holky a slečny!), aby se nerozlítly 
po place, natahovat se a zaklánět a snažit se dotknout špičkami prstů spoluletících, 
lítat... a mávat dolů na někoho, kdo mi vystřelí u střelnice tu největší růži, protože je 
přece pouť...

Byla jsem vždycky přesvědčená, že ta naše lukavická pouť je ta nejslavnostnější a že je 
lepší než  poutě u našich tet - všude jinde „u našich“ totiž mají jenom kapličku - a lu-
kavickou pouť  zahajoval hlahol zvonů, slavnostní vyzvánění na pouťovou mši sv. To 
zvonění upomínalo na ten původní význam pouti - upozorňovalo, že vepřo-knedlo-

-zelo, koláče a kolotoče by neměly být to hlavní, oč v tento slavný den běží. V den 
pouti bylo v kostele daleko více lidí než v „obyčejné“ neděle, snad  každý rok o pouti 
vcházela do kostela i nějaká rodina s miminkem, aby bylo pokřtěno právě dnes, v den 
oslav obou patronů kostela, sv. Petra a Pavla, aby byl křest ještě slavnostnější. Ten 
hlahol zvonů na lukavické věži budu mít stále spojen s lukavickou poutí jako to nej-
krásnější a nejdůstojnější zahájení té veliké pouťové slavnosti.

Blanka Zahradníková

Sokol brzy oslaví 100 let
V pátek 19. května proběhla schůzka se zástupci a bývalými členy TJ Sokol. Účelem 
bylo probrat minulost tohoto spolku. Přítomni byli: Pavel Hajžman, Jiří Pokorný, 
František Pouba, Stanislav Polívka, Jiří Rada, 
Karel Šebesta a já. Sešli jsme se v Sokolovně 
v souvislosti s blížícími se oslavami 100. výro-
čí založení. Připravujeme publikaci o historii 
tohoto spolku. Prosíme občany, pokud byste 
měli nějaké fotografie či dokumenty, kontak-
tujte mě na tel. 605 530 633 - Eva Horová nebo 
se obraťte na Pavla Hajžmana. Naskenujeme 
a v pořádku vrátíme. Děkujeme.
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Zájezd do zámecké 
zahrady Čimelice

Na neděli 27. srpna připravujeme zájezd 
do zámecké zahrady Čimelice. Pro ty, co 
s námi ještě nejeli, tak se jedná o unikát-
ní akci, kdy se areál obyčejného zahrad-
nictví během léta přemění na výstavní 
areál, který za 4 dny navštíví 25 tisíc ná-
vštěvníků. Zahradnické prostředí dodá-
vá výstavě netradiční atmosféru. Akce je 
oceňována u odborné i laické veřejnosti. 
Hodnoceno je zejména kvalitní a umě-
lecké zpracování květinové části výstavy 
a také široký výběr zahradnických pro-
duktů od pěstitelů z celé České republiky. 
Výstava květin má dlouholetou tradici, 
která sahá až do 60. let 20. století. Vý-
stavu každé dva roky připravují desítky 
profesionálů i nadšených amatérů. Na 
výstavě květin jsou pouze prověření pro-
dejci, kteří nabízejí své produkty z oblas-
ti zahradnictví, květinářství, lidových 
řemesel i odborné literatury. Prodejci/
zahradníci Vám zároveň ochotně poradí 
či doporučí správný způsob pěstování. 
Více informací na: www.zahradacimeli-
ce.cz

Vybíráme 250 Kč/osoba a vstup do za-
hrady je pro dospělého 120 Kč, to si 
každý hradí sám na místě. Hlaste se do 
pátku 11. srpna u mě, na OÚ, telefonu: 
371 120 719.

Zájezd do divadla 
do Plzně

Na sobotu 23. září připravujeme zájezd 
do Velkého divadla J. K. Tyla na balet 
od P. I. Čajkovského Labutí jezero. Má-

-li balet ve všeobecném povědomí no-
toricky známý titul, je to nepochybně 
Labutí jezero P. I. Čajkovského. Nové 

nastudování čtyřaktového pohádkového 
příběhu je naplněno virtuózní taneční 
technikou a v širším kontextu drama-
turgie plzeňského divadla je i apoteózou 
úcty ke klasice, kterou nelze v repertoáru 
opomenout. Pro baletní soubor pak mi-
mořádná příležitost, jak umělecky obstát 
i před nejnáročnějším publikem. Vybírá-
me 300 Kč (260 Kč za lístek + 40 Kč za 
dopravu). Hlaste se do 10. července u Evy 
Horové nebo na OÚ, 371 120 719. Počet 
míst v autobuse je omezený. 

Mgr. Eva Horová

Školní výlety v minulosti

Blíží se konec školního roku a tato doba 
přímo vyzývá školním výletům. a dalším 
aktivitám. Pojďme nahlédnout do minu-
losti, co se v této době ve škole podnikalo. 

Školní výlety: Např. 22. 5. 1962 škola 
ve spolupráci s CK Turista pro žáky 
3.,4. a 5. tříd zorganizovala výlet po 
trase: Dolní Lukavice - Plzeň- Úterý - 
klášterní knihovna v Teplé - Mariánské 
Lázně - Karlovy Vary - Jáchymov - Boží 
Dar - Klínovec - Klášterec nad Ohří 

- Krásný Dvůr. Výletu se zúčastnilo 
96 žáků, 5 učitelů a 2 průvodci CK Tu-
rista. Kronika uvádí: "Zájezd měl velmi 
vlasteneckou náplň, doplněnou exkurzí 
v knihovně v Teplé, v M.Lázních a K. 
Varech u pramenů, na zámku, v muzeu 
porcelánu. Překvapením pro děti byl 
sníh na Klínovci. Děti se sklouzly a sved-
ly bitku v koulování..." 28. června 1972 se 
škola vypravila na zájezd autobusem na 
Slapy, na zámek Konopiště, do Prahy 
na letiště Ruzyně a do Lidic. 14. června 
1983 se žáci 1. a 2. třídy s učiteli vypravili 
na zámek Kozel a do ZOO do Plzně. Žáci 
3. a 4. ročníku  se 21. června vypravili vla-
kem na Špičák, odkud šli pěšky na Černé 
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jezero, zpět na Špičák a přes Hoffman-
ky do Železné Rudy. 24. května 1994 se 
škola vydala na zájezd do Koněpruských 
jeskyní, na hrad Karlštejn a zámek Ko-
nopiště. Kronika uvádí: "K zámku nás od 
parkoviště autobusu odvezl kočár tažený 
koňmi.  Žáci byli nadšeni. Zážitky z vý-
letu žáci popsali ve slohových pracích, z  
nichž některé jsme publikovali v míst-
ním časopise Hlasatel."

V červnu 1967 žáci III. - V. třídy pomohli 
v parku. Odkopali a vypleli zeminu ko-
lem okrasných a vzácných květin, keřů 
a stromků v parku, který 
byly do parku dodány v roce 
1966 ze zahradnictví u zámku 
Průhonice, Dobříš a Kozel. 
V červnu 1967 zde kvetly za-
hradní azalky, pivoňky a jiné 
květiny, které se těšily pozor-
nosti nejen lukavických ná-
vštěvníků, ale i místních. 

Dále se v červnu pořádaly 
exkurze a branná cvičení. 
Kronika z června 1967 uvádí: 

"Třídní učitelky ve spolupráci 
s ředitelem školy organizo-
vali exkurze do objektů JZD 
nebo na jeho pozemky. S žáky 
tak navštívili odchovny selat 
a vepřů, drůbežárnu, kravíny 
i skladiště. Na pozemcích sle-
dovali jarní, letní a podzimní zemědělské 
práce. Zajímavými byly i exkurze do mí-
sírny krmiv a do mlýna v Dolní Lukavici, 
dále do Kerama v Horní Lukavici..." Ke 
konci školního roku patří i focení. V še-
desátých a sedmdesátých letech do školy 
dojížděl fotograf Kubale ze Štěnovic.

Mgr. Eva Horová

Otevírání studánek, 
pramenů a řek

28. 5. se v Dolní Lukavici otevřel pramen 
dle starodávné tradice. Průvod v čele 
s královničkou a družičkami a prove-
dení této krásné tradice jako za starých 
časů připomnělo lidem, jak dříve měli 
lidé k přírodě blízko, ctili Matku Zemi 
a vážili si jejích darů. K této příležitosti 
zazpíval několik krásných písní i hudeb-
ní soubor Lukaváček pod vedením Mgr. 
Nadi Květoňové, recitovalo se a na zá-
věr zatančila nově vzniklá dívčí taneční 

skupina Magic Girls Dolní Lukavice scé-
nický tanec „Živel vody“ pod vedením 
Štěpánky Inky Lexové. V průběhu akce 
se také malovalo, darovaly se sazeničky 
nebo se vozilo na poníkovi. Velké díky 
patří  především děvčatům z Magic Girls, 
jmenovitě Nikolce Divišovské, Lucince 
Dolejšové, Nelince a Julince Rejtarové 
a Elišce a Aničce Lexové. Také i dalším 
přispěvovatelům, pomocníkům i všem 
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zúčastněným a obci za vstřícnost a pod-
poru projektu „Zpět k tradicím“. Je hez-
ké vidět, že pospolitost, vzájemná pomoc 
a podpora na vsi ještě nevymřela, stále 
funguje a zájem o dřívější lidové zvyky 
stále roste.

Za Spolek Přátel Matky Země
Štěpánka Inka Lexová

Oslavy 130 let SDH

V sobotu 10. června 2017 zažila naše obec 
téměř přesně po roce další velké oslavy. 
Sbor dobrovolných hasičů si připomněl 
výročí 130 let od svého založení. 

Oslavy byly slavnostně zahájeny krát-
ce po poledni v areálu před Hasičskou 
zbrojnicí, kde si mohli lidé ve venkovním 
prostoru prohlédnout starou hasičskou 
techniku a uvnitř zbrojnice a v klubovně 
OÚ bylo vystaveno dobové oblečení, vý-
stroj i výzbroj a pan Jindra zde ochotně 

odpovídal na všechny dotazy. Vystaveny 
zde byly i staré kroniky k nahlédnutí 
a zavzpomínání. V areálu Mateřské ško-
ly byla také připravena zábava po děti 
v podobě nafukovacích atrakcí, dvou 
menších skákacích hradů a obří skluzav-
ky, na kterých děti mohly řádit během 
celého odpoledne. Dorazil profesionální 
hasičský záchranný sbor z Přeštic, který 
s velkým úspěchem předvedl vyprošťo-
vání osoby zaklíněné ve vozidle. 

Později odpoledne se návštěvníci pře-
místili do zámeckého parku, kde mohli 
zhlédnout ukázku hasičského útoku dětí, 
současného sboru mužů i žen a také staré 
gardy. I přes to, že družstvo žen se dalo 
dohromady několik týdnů před oslava-
mi a stejně jako stará garda mělo jen pár 
tréninků, povedl se požární útok všem 
na výbornou. Děti, které se během roku 
účastní oficiální Ligy mládeže, předved-
ly kromě útoku starších dětí, mladších 
dětí i přípravky, také ukázku jiných dis-
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ciplín, ve kterých v Lize soutěží. Všichni 
z účastníků dostali na závěr jako připo-
mínku slavnostního dne pamětní listy.

Po 16.00 hodině se mohli všichni usa-
dit pod stany na návsi, zaposlouchat se 
do hudby, kterou hrála Hájenka z Hájů 
a také využít občerstvení ve stánku při-
praveném hasičským sborem. Zažili jsme 
také dojemné chvilky při udělování čest-
ných uznání za příkladnou a obětavou 
práci v hasičském sboru panu Tomáši 
Hajžmanovi, Václavu Jindrovi, Jaroslavu 
Šilhánkovi a Václavu Živnému.

Ve večerních hodinách vystřídala Há-
jenku kapela Ponorka Band z Dobřan, 
která měla velký úspěch již na loňských 
oslavách. Při loučení s Ponorkou nás po-
těšilo, jak se jim u nás líbilo a s úsměvem 
na rtech nám slíbili, že pokud budeme za 
rok zase něco slavit, rádi znovu přijedou. 

Moc děkujeme všem dobrovolníkům, 
kteří se na přípravě i realizaci oslav po-
díleli, Obci Dolní Lukavice za velkou 
podporu, HZS Přeštice za zajímavou 

ukázku, Policie ČR za před-
vedení práce s pejsky, oběma 
kapelám za skvělou zábavu, 
panu Václavu Živnému a slečně 
Barboře Babkové za nádherné 
fotografie z akce a v neposlední 
řadě také sponzorům, kterými 
byli Lukrena a.s., A-Z Risk ser-
vice s.r.o., Autoservis Jaromír 
Janota, Opálko Petr, Tureček 
Radek, Peťak Jiří, Levná kanali-

zace s.r.o. a Ing. Václav Turek.

Doufáme, že si všichni oslavy užili a bu-
dou na ně rádi vzpomínat.

Michal Divišovský

SDH
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DEN HUDBY v areálu 
chovatelny... 

Tradiční koncert Lukaváčku při příle-
žitosti Dne HUDBY se v letos konal ve 
čtvrtek 22. června 2017, nově v areálu 
chovatelny. Zastřešené venkovní poseze-
ní a možnost občerstvení přispělo v těch-
to parných dnech jistě i k příjemnému 

zážitku z vystoupení dětí. Děti z Luka-
váčku si připravily opět opravdu bohatý 
program. Chtěly ukázat, nejen svým ro-
dičům, co se za celý rok naučily. Hudba 
zněla Dolní Lukavicí tak, že přilákala 
i další kolemjdoucí. K příjemnému zá-
žitku přispěli hraním na různé hudební 
nástroje žáci ze ZUŠ Přeštice za dopro-
vodu p.uč. Tereze Živné. Zazněly skladby 
na housle, akordeon či keyboard. 

Chtěla bych poděkovat všem dětem za 
jejich práci v Lukaváčku a těším se na 
konci srpna již na druhém soustředění. 

Dále děkuji za pomoc 
v organizaci a podporu 
této akce Obci Dolní 
Lukavice, ZŠ Dolní Lu-
kavice, paní Radové-Po-
traviny, panu Květoňovi 
(zvuk) a panu Dvořákovi. 
Dětem a rodičům pře-
ji krásné a pohodové 
prázdniny! 

Mgr. Naďa Květoňová, 
 vedoucí Lukaváčku

Prázdniny, prázdniny

Pomalu se to blíží. Zbývá nám jen pár 
dní do začátku prázdnin a tak si je uží-
váme plnými doušky. Chodíme na výšla-
py, hrajeme stopovačky, jeli jsme na výlet 
do ZOO, prostě nevynecháme žádnou 
příležitost využít  chvíle, které trávíme 
s kamarády. 

V letošním roce odchází z naší MŠ 13 dětí 
do prvních tříd – 11 do ZŠ Dolní Luka-
vice a 2 do ZŠ Přeštice. V následujícím 
školním roce přivítáme v MŠ 18 nových 
kamarádů, kteří budou nastupovat prů-
běžně během šk. roku. Přejeme budou-
cím prvňáčkům i novým mateřáčkům 

úspěšný start do nové etapy jejich života.

Děkujeme také všem, kdo s námi sbírají 
elektro-odpad, víčka, hliník, tonery.  Za 
body získané ve sběru elektro-odpadu 
obdržíme do MŠ nové  kolo-odrážedlo, 
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a po výborném obědě došlo k vyhodno-
cení soutěže. Naše dvě družstva skončila 
na 8. a 11. místě. Nejdůležitější však bylo 
prokázat znalosti a dovednosti a to se 
všem podařilo.

Mgr. Hana Skálová

Školní výlet

2. června jsme se my, žáci 3., 4. a 5. třídy, 
vypravili na výlet do Karlových Varů. 
Cestou jsme navštívili zámek v Bečově 
nad Teplou, kde jsme si prohlédli relikvi-
ář svatého Maura, který je velmi vzácný 
a má zajímavou historii.

Ve Varech jsme vyjeli lanovkou na kopec 
Diana a vyšplhali 150 schodů na rozhled-
nu. Je odtud krásný výhled a zřejmě se 
líbil i místnímu pávovi. Potom jsme se 
šli podívat do Motýlího domu. Bylo tam 
vedro, protože tam žijí hlavně motýli 
z tropů. Pak jsme vyrazili na prohlídku 
města. Prošli jsme kolonádu, ochutnali 
vodu z léčivých pramenů, koupili si lá-
zeňské oplatky a nějaké suvenýry. Všem 
se nám výlet moc líbil.

Ze sešitů žáků 5. třídy

Školní výlet 1. a 2. ročník

V pondělí 22. 5. 2017 jsme se vypravili na 
výlet. Tentokrát jsme si zahráli na malé 
farmáře v krásném prostředí Zámecké 

za sběr hliníku dostaneme pro děti 6 ba-
tohů. A za víčka? Za víčka nás hřeje dob-
rý pocit, že jsme mohli alespoň troškou 
přispět na pomoc těm, kdo to potřebují.  

Přejeme všem krásné a pohodové prožití 
prázdnin a těšíme se na setkání v září.

Hvězdičky, Sluníčka a paní učitelky

Soutěž Mladý záchranář
23. května se 8 žáků 4. ročníku zúčast-
nilo oblastního kola Mladý záchranář 
v Přešticích. Po slavnostním nástupu 
začala 1. část soutěže. Naše dvě čtyřčlen-
ná družstva (A. Štich, K. Pechanová, V. 
Milfortová, D. Polák a J. a N. Rejtharová, 
A. Krs, Š. Hrádková) nejdříve soutěži-
la na stanovištích, kde byly připraveny 
praktické a vědomostní úkoly spojené 
se sebeochranou a vzájemnou pomocí 
při mimořádných událostech. Ve 2. části 
soutěžící plnili testové otázky. Po ab-
solvování všech disciplín si mohly děti 
prohlédnout ukázky z činnosti složek 
integrovaného záchranného systému 

Ze školních lavic
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farmy v Újezdě nade Mží. Vyzkoušeli 
jsme si celý proces od zrníčka až po pe-
cen chleba. Na chvíli jsme se stali far-
máři, mlynáři a pekaři. Upekli jsme si 
chleba, viděli malou zoologickou zahra-
du domácích zvířat a vyrobili praktický 
dárek pro maminky. V zámku jsme si 
prohlédli výstavu řemesel. Domů jsme 
se vraceli s dobrou náladou a autobusem 
provoněným čerstvě upečeným chlebem.

Gabriela Šíchová, vychovatelka

Atletický trojboj 
Přeštice 2017

Ve středu, 24. 5. 2017 se konal Atletický 
trojboj Přeštice 2017 pro žáky 1. stupně ZŠ. 
Naše škola se opět zúčastnila a to v obou 
kategoriích – mladší i starší žáci. Žáci 
byli vybráni podle výsledků, kterých do-
sahovali v ho-
dinách tělesné 
výchovy a to 
v běhu na 50 m, 
v hodu do dál-
ky a skoku do 
dálky. Výborný 
výsledek před-
vedla žákyně 
5. ročníku ZŠ 
Dolní Lukavice 
Zuzana Nová. V hodu do dálky obsadila 
1. místo a zároveň se umístila první mezi 
staršími žákyněmi i v celkovém bodo-
vém hodnocení ve všech splněných dis-
ciplínách. Gratulujeme!  

Soutěž Zručnosti

Dne 24. 5. 2017 družstvo ze střediska 
Plzeňsko, jehož členem byl pan Vladi-
mír Baumrukr (občan Dolní Lukavice), 
obsadilo 1. místo v soutěži zručnosti 
2017 při jubilejním 20. ročníku meziná-
rodní vodohospodářské výstavy, které se 
zúčastnily všechny renomované vodárny 
v ČR.

Sezona fotbalové mladší 
přípravky skončila

Před začátkem jarní části okresního 
přeboru mladších přípravek muselo být 
vzhledem k velkému počtu dětí, druž-
stvo TJ Sokol Dolní Lukavice rozděleno 
podle věku na dvě části - předpřípravku 
a mladší přípravku, která hrála soutěž-
ní zápasy. Od začátku fotbalové sezony 
2017/18 budou už tedy přihlášeny dvě 
soutěže – mladší (6 – 8 let) i starší pří-
pravka (8 – 10 let). Je dobré zmínit, že 
nám ve školkách již dorůstají další ge-
nerace možných budoucích členů TJ So-
kol Dolní Lukavice a pokud bude zájem, 
může být založeno družstvo opravdu 
těch nejmladších 5 – 6 let.

Z deseti soutěžních utkání letošního 
roku byly 3 vítězné. V konečné tabulce 
ročníku 2016/17 po odehraných 21 zápa-
sech v konkurenci týmů Dobřan, Chlum-
čan, Stodu, Přeštic, Chotěšova, Merklína 
a Vstiše obsadilo naše družstvo 6. místo 
s 15 body a skóre 120:203. O vstřelené 

Ze školních lavic
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góly se podělilo 14 dětí, nejvíce Jan Judl 
46 branek, Karel Mahdal 20 branek, Mar-
tin Tureček 17 branek (v polovině zápasů 
hrál jako brankář), Jiří Petr 13 branek, 
Tomáš Hrubý 5 branek, ostatní 4 a méně 
branek. V soutěžních zápasech si zahrálo 
celkem 21 malých fotbalistů a fotbalistek, 
nejčastěji Jan Judl, Karel Mahdal a Mar-
tin Tureček všech 21 zápasů, Daniel Pelc 
20 zápasů, Jiří Petr 19 zápasů.

Kromě pravidelné soutěže jsme odehráli 
i několik přátelských zápasů a přede-
vším kvalitně obsazený turnaj přípravek 
ve Spáleném Poříčí, kde jsme obsadili 
10. místo.

Trénuje se pravidelně 2x týdně a ve čtvr-
tek začal docházet kondiční trenér pan 
Martin Jiroušek, který vede ženy TJ Su-
šice ve 2. atletické lize a též opakovaně 
vypomáhal jako kondiční trenér u žen 
FC Viktoria Plzeň.

I mladší tým se pilně připravoval na 
nadcházející soutěž a sehrál několik přá-
telských utkání 2x Radkovice, 3x Kře-
nice a 1x Přeštice mladší přípravka „B“ 

- všechny zápasy jsme zaslouženě vyhráli.  
Na trénincích a zápasech předpřípravky, 
se vystřídalo 19 dětí.

Dne 5. května 2017 od 16:00 se naše děv-
čata doplněná několika chlapci účastnila 
fotbalového utkání na ME hráček do 
17 let v Přešticích, kde zaváděla tým Ni-
zozemí. Doufejme, že to byla dobrá zku-
šenost a motivace do další práce. Zápas 
jsme pak dokoukali z nově zrekonstruo-
vané tribuny.

TJ Sokol pokračuje i ve zlepšování záze-
mí pro mládež. Podařilo se získat dotace 
z Krajského úřadu Plzeňského kraje, cel-
ková částka činí 68 000 Kč. Byly zakou-
peny nové odlehčené branky pro starší 
přípravku o rozměrech 5 x 2 m, nová sada 
dresů pro mladší přípravku, slalomové 
tyče, kužely, přeskokové branky, koor-
dinační žebříky, tréninkové kruhy, tašky 
na dresy a sady 6 ks zápasových míčů 
pro starší i mladší družstvo a pár dalších 

Fotbal
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drobností. Byla založena facebooková 
stránka „TJ SOKOL DOLNÍ Lukavice 

- fotbalová přípravka“, kde jsou zveřejňo-
vány fotky a videa z tréninků a zápasů. 
V nejbližší době se pro naše fotbalové na-
děje kromě pouťového zápasu připravuje 
i letní soustředění ve Střelských Hošti-
cích v termínu 18. - 22. 7. 2017, kterého by 
se mělo zúčastnit cca 20 dětí a 4 trenéři.

Trenéři fotbalové přípravky

Slavnostní výkop

Legendy dolnolukavického fotbalu se se-
šly po padasáti letech. Slavnostní výkop 
před mistrovským utkáním mezi Dolní 
Lukavicí a Merklínem obstarali bývalí 
spoluhráči fotbalového mužstva Dolní 
Lukavice, Zeman František, Pokorný Jiří 
a Polívka Stanislav. 

Výjimečnou návštěvou nás mile překva-
pil pan Zeman. Již z předchozí vzájemné 
komunikace jsme se dozvěděli, že stále 
velmi rád vzpomíná na roky 1968-1970, ve 
kterých absolvoval základní vojenskou 
službu v kasárnách v Háji, nedaleko D. 
Lukavice. Protože od dětství hrál fot-
bal za Teplice, všiml si jeho talentu pan 
Stavinoha, voják z povolání v hodnosti 
nadpraporčíka a přivedl ho do fotbalo-
vého oddílu v Dolní Lukavici. Ten vedl 
pan Babka Jaroslav, který si mladého, 
blonďatého a hlavně rychlého a šikovné-
ho záložníka oblíbil. Franta Zeman dva 
roky reprezentoval D. Lukavici a zapadl 
do party místních sportovců. Vzpomíná 
rád na zážitky z fotbalového trávníku, na 
společné večeře a posezení v Sokolovně 
i na noční návraty do kasáren. Nikdy 
nezapomněl na kamarády spolubojovní-

Předpřípravka

Fotbal
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ky, kteří jeho 
návrat nedo-
čkavě očeká-
vali a přinesl 
jim lahev vína, 
nebo pár piv. 
František Ze-
man prošel 
m l á d e ž n i c -
kými oddíly 
kopané v Tep-
licích v letech 

1960 - 1968. Hrál dorosteneckou ligu, kde 
se potkal s Bičovským a dalšími spolu-
hráči, kteří vyrostli ve slavné sportovní 
legendy. Po návratu z vojny kopal 10 let 
krajský přebor za Proboštov u Teplic 
až do roku 1980. Svoji hráčskou kariéru 
ukončil v roce svých padesátých naro-
zenin v okresním přeboru na Lounsku. 
Protože si život bez fotbalu neumí před-
stavit, začal se věnovat mládeži... Dalších 
15 let trénoval a předával své zkušenosti 
žákům a dorostencům v Proboštově 
u Teplic.

V současné době si užívá vnoučat v krás-
ném nově postaveném srubu v Dubí 
u Teplic.

Pokud mohu soudit, panu Zemanovi 
a jeho manželce se pobyt v Dolní Luka-
vici i ubytování v Haydnově penzionu 
líbil. Místním hráčům se sice nevydařil 
poslední mistrovský zápas na domácím 
hřišti, kdy prohráli s mužstvem Merklí-
na vysoko 3:8, po poločase 0:5. Diváci 
i jmenovaní bývalí spoluhráči však viděli 
hodně gólů a za příjemného slunečného 
počasí si zavzpomínali na „krásné staré 
časy“, kdy běhali po stejném trávníku 
a bojovali za Dolní Lukavici oni, jako 
mladí kluci. 

Dopis pana Zemana po 
návštěvě Dolní Lukavice

Musím se trochu rozpovídat o svých po-
citech z návštěvy minulý víkend u vás. 
Když mě to poprvé napadlo, tak jsem 
měl jenom chuť získat jakýkoliv upomín-
kový předmět na mé působení ve vašem 
mančaftu. Pak jsem se rozhodl se také 
na ta místa podívat. Představoval jsem 
si, že se  podívám po obci, zajedu si do 
Hájů (kasárna raketového vojska), pak 
půjdu na zápas, kde si s někým potřesu 
rukou a pojedu domů. Ani ve snu mě 
nenapadlo, jak to nakonec bude vypadat.

Nejdříve na nás s manželkou udělala 
hezký dojem samotná písemná komu-
nikace na začátku a poté přivítání Pavla 
Hajžmana s manželkou Ivankou, kteří 
nás osobně provedli celou obcí a ukázali 
nám vše co je u vás zajímavé a co bychom 
sami neuměli najít. Nutno konstatovat, 
že jsme se navzájem v životě neviděli 
a neznali a ani se svými bývalými spolu-
hráči jsme si na sebe moc nepamatovali. 
To všechno šlo během chvilky stranou 
a veškerý, mnou předpokládaný, ostych 
zmizel. Prostě jsme s manželkou nadšeni 
a máme z minulého víkendu moc hezký 
pocit. 

Nás současné hráče a funkcionáře fot-
balového oddílu těší, že bývalí vynika-
jící fotbalisté stále podporují lukavický 
fotbal, jsou našimi příznivci a stále nám 
mají co poradit. Frantovi Zemanovi 
děkujeme za velmi milou návštěvu a za 
sponzorský příspěvek. Těšíme se na další 
návštěvu a jemu i všem našim přízniv-
cům přejeme dobré zdraví a hodně spor-
tovních zážitků. 

Za výbor TJ Sokol Pavel Hajžman

Fotbal
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Doufám, že jsem u vás nebyl naposledy a budu se vždy moc těšit. A k samotnému 
fotbalu, ať se bude dařit či ne, je dobré řídit se  památnou hláškou trenéra Hlinky - 
hlavně se z toho nepo...! Vězte, že v Dubí u Teplic máte stálého příznivce. 

Tento můj dopis patří všem příznivcům lukavického fotbalu. Naposledy moc moc 
děkují Franta a Míla Zemanovi.

Zprávy z fotbalu

Fotbalová sezona 2016-2017 se lukavickému mužstvu mužů příliš nevydařila. Ze 
26 zápasů jsme získali pouhých 29 bodů, ze 7 výher, 5 remíz a 14 proher. V konečné 
tabulce fotbalové družstvo Dolní Lukavice obsadilo 12. příčku. V jarní části soutěže 
se pohoršila docházka hráčů. Ať už ji zapříčinila zranění, neuvolnění ze zaměstná-
ní nebo nezodpovědnost jednotlivých hráčů, měla značný dopad na herní projev 
mužstva a samozřejmě na výsledky zápasů. Na tréninku se schází malý počet hráčů 
a i to se odrazilo ve výkonech mužstva. Vedení fotbalového oddílu se pokusí najít 
východisko ze složité situace a neuspokojivých výsledků mužstva. Prvním krokem je 
přihlášení mužstva dospělých do 4. třídy okresního přeboru. Dalším krokem bude 
rozšíření kádru mužstva zejména o perspektivní hráče mladších ročníků. Fotbal je 
jen sport, jednou se daří více, podruhé méně, vyhrát může jen jeden.

Plzeňský | Plzeň - Jih | III. třída 2016-2017
Tým Z V R P Skóre B PK

1 TJ Sokol Blovice 26 20 4 2 119:28:00 66 2
2 TJ Keramika Chlumčany B 26 13 6 7 64:37:00 49 4
3 TJ Družstevník Vstiš 26 14 5 7 69:50:00 49 2
4 TJ Sokol Lužany 26 12 7 7 59:40:00 49 6
5 TJ Slavoj Dvorec 26 12 5 9 56:43:00 41 0
6 TJ Sokol Spálené Poříčí B 26 11 5 10 51:48:00 41 3
7 TJ Sokol Merklín B 26 10 6 10 70:67 40 4
8 TJ Sokol Střížovice 26 10 3 13 50:63 35 2
9 TJ Chlum 26 9 5 12 38:56:00 34 2
10 SK Letiny 26 10 2 14 52:59:00 33 1
11 TJ Sokol Losiná B 26 9 4 13 67:74 32 1
12 TJ Sokol Dolní Lukavice 26 7 5 14 46:72 29 3
13 TJ Sokol Dnešice 26 8 3 15 38:84 29 2
14 TJ Lučina Ptenín 26 4 6 16 30:88 19 1

Fotbal
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Věřím, že do další sezony nastoupí v srpnu naši borci odpočatí a plni odhodlání zlep-
šit svoje sportovní výkony i výsledky utkání.

Fanouškům lukavické kopané děkujeme za stálou přízeň a podporu. Zveme příznivce 
kopané a občany lukavicka na pouťové fotbalové odpoledne.

V neděli 2. 7. od 12,30 hod. sehrají svoje utkání minižáci a od 13,30 hodin proti 
sobě nastoupí mužstvo mužů všech generací. Přijďte si zahrát všichni, kdo máte 
fotbal rádi, jste srdečně zváni. Občerstvení zajištěno. Sportu zdar a fotbalu zvlášť!

Za TJ Sokol Pavel Hajžman

Přání k jubileu
27. července 2017 oslaví diamantovou svatbu 

manželé Anna a František Cibulkovi, 
kteří byli před 60 lety oddáni na MNV v Dolní Lukavici. 
Za jejich lásku a obětavost jim do dalších společných let 

přejeme hodně zdraví, štěstí, lásky a pohody.  
Dcera Anna a Jitka s rodinou

Pohádkový les  
se bude konat 26. srpna 2017 od 13.00 hodin ve Snopoušovech 


